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Cîtu: Orice varianta a programului de guvernare trebuie sa tina cont ca România

este în procedura de deficit excesiv

Presedintele PNL, prim-ministrul interimar Florin Cîtu, a  declarat luni ca în programul de guvernare, care

este negociat cu PSD,  trebuie sa se tina cont ca România este în procedura de deficit excesiv,  reiterând ca

liberalii tin foarte mult la o reforma a aparatului  administrativ si nu sunt de acord cu "taxa pe lux".

El si-a exprimat convingerea ca se va gasi o solutie în negocierile cu PSD.

"Importat este ca orice varianta avem trebuie sa tinem cont ca România  este în procedura de deficit excesiv. Nu

putem sa depasim deficitul  pentru anul viitor. În acelasi timp, PNL sustine câteva lucruri foarte  importante.

Investitiile de anul viitor erau trecute la minimum 6% din  PIB, s-ar putea sa mergem catre 7%. Vrem o reforma a

aparatului  administrativ. La asta tinem foarte mult. Am spus de fiecare data - eu  cât timp voi fi prim-ministru nu

o sa cresc taxele, tinem foarte mult la  acest lucru. Vedem ce se întâmpla în viitor. Deci lucrurile pe care  le-am

cerut: avem un ritm de tara pe care l-am crescut, nu vrem sa  destabilizam situatia. În acest context, putem sa

discutam si de  cresteri de salarii si de pensii si de alocatii", a afirmat Cîtu, la  Parlament.

Întrebat în legatura cu impactul bugetar al cresterilor de pensii si  salarii, în contextul în care PSD sustine ca exista

un buffer de 40  miliarde lei din care se pot acoperi acestea, Florin Cîtu a raspuns: "În  acest moment avem o

executie bugetara mai buna decât anul trecut. Cei  40 de miliarde încasari mai mari, care nu reprezinta un buffer,

sunt  încasari mai mari decât anul trecut". "Aceste încasari au fost facute în  contextul în care nu am crescut taxe si

am digitalizat economia. (...)  Dar acel buffer este pentru a mentine deficitul pe traiectorie, în timp  ce deja am

crescut cheltuielile în acest an cu investitiile, am avut si  alte cheltuieli de sanatate, nu este un buffer, sunt încasari

mai mari",  a explicat Cîtu.

Legat de "taxa pe lux" pe care o propune PSD, liderul liberalilor a precizat ca PNL nu doreste aceasta taxa.

"Nu avem de ce sa vorbim de asa ceva pentru ca noi nu vrem o "taxa pe  lux". Vedeti ca, dupa doi ani de zile în

care nu s-a vorbit de taxe noi,  nu s-a marit nicio taxa si economia a mers bine si am avut încasari mai  mari, astazi,

PNL trebuie sa vina public sa spuna ca nu este de acord  cu aceasta taxa. (...) Nu înteleg rationamentul din spatele

acestei  taxe. O persoana care are un venit de un milion de euro pe an, eu am  încercat sa înteleg, daca investesti pe

bursa si dupa aceea ti-ai  cumparat o taxa din actiuni, care este problema? Daca ai avut o  investitie buna, ai avut

un profit, de ce sa fii suprataxat, când nu ai  facut nimic gresit, doar ti-ai asumat un risc? Puteai sa îti pierzi toti 

banii. Eu nu cred ca vrem sa descurajam oamenii sa investeasca", a  adaugat Florin Cîtu.

El a spus, însa, ca este convins ca se va gasi o solutie în negocierile cu PSD.

"Va fi un program de guvernare clar si va fi un program comun pe care îl  agream acum si vom merge pe

programul de guvernare. (...) Sigur se va  gasi o solutie. Eu sper ca vom avea guvern foarte rapid", a adaugat 

premierul interimar.
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